



政治与法律

POLITICAL SCIENCE AND LAW

中文核心期刊 · 法律类

中国人文社会科学核心期刊

中文社会科学引文索引 (CSSCI) 来源期刊

12 2015

上海社会科学院法学研究所主办

政治与法律

(月刊)

12月5日出版

2015年第12期(总第247期)

=====

主题研讨 —— 实证研究视野下的刑事法学发展

晚近我国刑法解释立场之争的实证分析

——以2004年至2014年期刊论文为样本 苏彩霞、肖晶 / 2

认罪态度对量刑的影响实证研究

——以A省B市为例 贺小军 / 11

刑法因果关系的司法难点

——基于刑事司法判例全样本的实证研究 邹兵建 / 23

经济刑法

LIBOR操纵案的刑法学反思

——试论市场操纵犯罪的新类型:基准操纵 王越 / 38

刑法上职务便利与工作便利的区别必要性辨析 尹琳 / 51

专 论

社会司法:理念阐释与制度进路 崔永东 / 59

全国人大特定问题调查权的宪法之维 郭大林 / 68

宪法上裸露的权利

——从三亚“禁裸”事件展开 蔡金荣 / 78

公私合作语境下政府购买公共服务现存问题与制度完善 周佑勇 / 90

论中央对特别行政区的立法权的权力来源、实施方式及合法性审查

——以香港特别行政区为例 张小帅 / 100

争鸣园地

“担保”辨

——基于担保泛化弊端严重的思考 崔建远 / 109

作者意图、事实与作品的可版权性

——以古籍整理相关案件为主线 梁志文 / 124

程序审查与实体审理:第三人撤销之诉的二阶程序结构研究 许尚豪 / 136

实务研究

商标法领域“侵权不停止”适用的正当性及其界限

——兼评“星河湾”商品房商标侵权纠纷案 陈爱碧 / 144

论审执分离的路径选择 洪冬英 / 153

POLITICAL SCIENCE AND LAW
(Monthly)

Edited by the Institute of Law
Shanghai Academy of Social Sciences

No.12,2015(Total No.247)
December 5

- 2 Empirical Analysis on Dispute of Explaining Position in Our Crminal Law Recently Su Caixia et al.
- 11 Empirical Research on Effect of Confession Attitude on Sentencing He Xiaojun
- 23 Judicial Difficulties of Causality in Criminal Law Zou Bingjian
- 38 Criminal Law Reflection on LIBOR Case Wang Yue
- 51 Study on Difference Between Function Convenience & Work Conveniece Yin Lin
- 59 Social Justice: Concept Interpretation & System Approach Cui Yongdong
- 68 Constitutional Dimension of Investigation Right on Special Issue by NPC Guo Dalin
- 78 The Naked Right in Constitution Cai Jinrong
- 90 Existing Problem & System Perfection in Purchase of Service by Government
Under Context of Public-Private Partnership Zhou Youyong
- 100 On Power Source, Implementation & Legality Review of Legislative Power
by Central Government to SAR Zhang Xiaoshuai
- 109 Discrimination to "Guaranty " Cui Jianyuan
- 124 Copyright Property of Author's Intention, Fact & Work Liang Zhiwen
- 136 Procedure Review & Substantive Trial: Study on Two Order Procedure of
a Third Party Revocation in Litigation Xu Shanghao
- 144 Legitimacy of Application & Its Boundary of "Infringement Non-cessation" in Trademark Law Chen Aibi
- 153 On Path Selection for Trial & Enforcement Separation Hong Dongying



发行范围:公开
邮政代号:4-375
国外代号:BM6622

ISSN 1005-9512
刊号:CN31-1106/D 定价:20 元

出版日期:2015 年 12 月 5 日

POLITICAL SCIENCE AND LAW
(Monthly)

Edited by the Institute of Law
Shanghai Academy of Social Sciences

No.12,2015(Total No.247)
December 5

- 2 Empirical Analysis on Dispute of Explaining Position in Our Crminal Law Recently Su Caixia et al.
- 11 Empirical Research on Effect of Confession Attitude on Sentencing He Xiaojun
- 23 Judicial Difficulties of Causality in Criminal Law Zou Bingjian
- 38 Criminal Law Reflection on LIBOR Case Wang Yue
- 51 Study on Difference Between Function Convenience & Work Conveniece Yin Lin
- 59 Social Justice: Concept Interpretation & System Approach Cui Yongdong
- 68 Constitutional Dimension of Investigation Right on Special Issue by NPC Guo Dalin
- 78 The Naked Right in Constitution Cai Jinrong
- 90 Existing Problem & System Perfection in Purchase of Service by Government
Under Context of Public-Private Partnership Zhou Youyong
- 100 On Power Source, Implementation & Legality Review of Legislative Power
by Central Government to SAR Zhang Xiaoshuai
- 109 Discrimination to "Guaranty " Cui Jianyuan
- 124 Copyright Property of Author's Intention, Fact & Work Liang Zhiwen
- 136 Procedure Review & Substantive Trial: Study on Two Order Procedure of
a Third Party Revocation in Litigation Xu Shanghao
- 144 Legitimacy of Application & Its Boundary of "Infringement Non-cessation" in Trademark Law Chen Aibi
- 153 On Path Selection for Trial & Enforcement Separation Hong Dongying



发行范围:公开
邮政代号:4-375
国外代号:BM6622

ISSN 1005-9512
刊号:CN31-1106/D 定价:20 元

出版日期:2015 年 12 月 5 日